
Interpelacja Radnego 

 

 
z dnia: 29.12.2022 

zgłaszający Radny Rady Miasta Piotrkowa Trybunalskiego:                                    

Dariusz Cecotka 

Na podstawie art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym składam 

interpelację w sprawie:  

 

Treść interpelacji: 

Syreny alarmowe 14 grudnia, system powiadomienia o zagrożeniu. 

 

1.Opis stanu faktycznego: 

 

 

Większość mieszkańców miasta, późnym wieczorem 14 grudnia 2022, słyszało wyjące syreny 

alarmowe. 

 

Na komisji administracji, dowiedzieliśmy się od kierownika referatu Zarządzania Kryzyso-

wego, że była to awaria. 

 

Zadałem wtedy pytania , które chciałbym też zadać interpelacją aby zmienić stan jaki wszy-

scy zobaczyliśmy a raczej usłyszeliśmy tego wieczora. 

 

 

2.Treść interpelacji: 

Za Naszą granicą trwają działania wojenne. Dwie rakiety spadły na terytorium RP, sytuacja 

jak się wydarzyła, pokazała, że system jest systemem, który może nie zadziałać w chwili za-

grożenie. 

To, że jest on konserwowany, trwają próbne włączenia podczas ćwiczeń pokazało że on jest 

ale w chwili wyłączenia prądu w dużej części Piotrkowa i ościennych miejscowości, po załą-

czeniu prądu coś jednak nie zadziałało a wręcz doprowadziło do nerwowości i paniki miesz-

kańców z chwilą kiedy po włączeniu światła, zaczęły wyć syreny alarmowe. 

 

Dziesiątki pytań od znajomych czy mieszkańców na które jako Radny Miejski nie potrafiłem 

dać żadnej informacji. 

Blisko dwie godziny wyjące syreny i tyle samo, żadnego sprawdzonego, potwierdzonego 

przez UM komunikatu. 

Dopiero na 10 minut przed wyłączeniem dźwięku syren na stronie UM pojawił się komunikat 

w którym to mieszkańcy mogli dowiedzieć się, że to awaria systemu. 

 

 

 



Dlatego, musimy coś zmienić, coś wymienić: 

 

Niezwłocznie system poddać kontroli. 

 

Poinformować wcześniej mieszkańców o możliwych włączeniach alarmów. Nie na dzień czy 

dwa tylko przynajmniej tydzień przed takowa kontrola informować w środkach masowego 

przekazu TV Piotrków, Radio Strefa FM, portale społecznościowe i radnych którzy też docie-

rają do swoich wyborców. 

 

Pozyskać środki na zmianę systemu na bardziej nowoczesny, wyposażony w UPS który bę-

dzie podtrzymywał system w chwili wyłączenia prądu. 

 

Wypracować dodatkowy system powiadamiania przez SMS mieszkańców zarówno w chwili 

zagrożenia jak i informować o awariach nie tylko syren alarmowych ale można powiadamiać 

o wielu innych zdarzeniach czy sytuacjach. 

 

Dodatkowo chciałbym dowiedzieć się o tym ile jest takich nadajników, systemów ostrzegania 

w Piotrkowie, w jakich są lokalizacjach? 

 

W jakim okresie one powstawały? 

 

W jaki sposób są połączone, kto może i w jakich sytuacjach je włączyć oraz wyłączyć? 

 

Kiedy poszczególne syreny były kontrolowane i serwisowane? 

 

Co postanowiono poprawić, wprowadzić, zmienić po tej niecodziennej sytuacji? 

 

Czy dzisiaj już wiemy co było przyczyną awarii i czy wadliwy element został wymieniony? 

 

 

 

Pamiętajmy, że tego typu urządzenia mają służyć do poprawienia bezpieczeństwa Mieszkań-

ców Piotrkowa Trybunalskiego a nie być atrapą która nie zadziała w chwili zagrożenia. 

 

 

 

................................ 

Podpis Radnego 

 

 


